
Referat Bestyrelsesmøde den 29. juni 2020, kl. 17.00 

Deltagere: 

Carsten Jensen (CJE) 

Carsten Bach (CB) 

Kaj Bækgaard (KB)  

Christian Alstrup (CA)  

Lissi Bank Lassen (LBL)  

Henrik Stigel (HS) 

Carina Jonsson (CJ) 

Michael Handberg (MH)  

Ole Ørum-Petersen (OØP)  

Bo West Møller (BWM) – Golfmanager  

1. Godkendelse af dagsorden.  

Godkendt uden kommentarer. 

2. Godkendelse af referat fra sidste møde. 

Godkendt uden kommentarer.   

3. Økonomi 

Regnskab og likviditet. 

Kontingenter 

Medlemskontingenter er med udgangen af maj 200 tkr over årsbudgettet. 

Øvrige indtægter 

Indskud fra nye medlemmer på 220 tkr er kun 20 tkr fra årsbudgettet. 

Greenfee er stadig lidt under sidste års tal. Sponsorindtægter er nu 70 tkr 

over årsbudget.  

Udgifter 

Omkostningerne holder sig stadig under budgettet, hvor specielt 

banebudgettet har positive afvigelser med ca. 300 tkr under budget og sidste 

års tal. Posterne administration og Restaurant/klubhus har forbruget også 

været mindre end budget og sidste års forbrug. 

Likviditet 

Likviditeten er nu igen bedre end sidste år med 140 tkr. til trods for 

investeringer i nye maskiner i dette forår. 



Konklusion 

Resultatet for år til dato er nu 1 mill. bedre end budgetteret. Derfor er der 

plads til igangsætning af nye investeringer på både bane og i klubhus.  

Mere om det under projekter.  

Medlemmer. 

 

 
 

Den positive medlemssituation blev drøftet og der er bred enighed om, at vi er 

tæt på grænsen for hvad banen kan bære. Det er positivt med så mange 

golfspillere, hvor både egne medlemmer, der ikke spillede så meget, nu spiller 

flere runder end normalt og medlemmer, der var på pause, er genindmeldt. 

Samtidig er der kommet mange nye til, der vil prøve kræfter med golf. 

Det gælder i alle landets golfklubber, hvor man ser det samme. Vi tror, at vi 

finder tilbage i et mere naturligt leje igen, men indtil det sker, stopper vi de 

hvervekampagner, der normalt er planlagt til sidst på året. Begynderhold 3, 

der starter i august er allerede nu udsolgt og der tages ikke flere nye ind før til 

Ultimo Juni 2019/20 2018/19 2017/18 2016/17 2015/16 2014/15 2013/14

Aktive 1,173     1,139      1,108      1,107      1,149      1,140      1,062    

Mindre aktive 248        263         259         282         242         225         216       

Startmedlemmer 82          59           55           53           37           40           41         

Medlemmer total 1,503     1,461      1,422      1,442      1,428      1,405      1,319    

Firkløver 610        611         626         608         599         518         383       



foråret. Vi skal dog være opmærksom på, at der normalt er omkring 13% af 

medlemsskaren, der falder fra når sæsonen starter igen, så der skal hele tiden 

nye medlemmer til, men pt. i et langsommere tempo.   

Samtidig takkes der nej til mindre Company Days udefra for at sikre flere 

bookningsbare tider.  

De mange medlemmer og spillere udefra gør det ekstra vigtigt, at alle forsøger 

at booke sig sammen på 4 bolde, for at give så mange som muligt plads på 

banen. 

Det er målet at vi ikke overskrider 1200 aktive medlemmer. 

Vi fastholder vores nuværende gode begynderforløb, der hvert år genererer 

80-90 nye golfspillere. Vi ønsker ikke speedkurser over en weekend, da vi ikke 

tror på det er nok til at lære golf.    

Sponsorer. 

Sponsorindtægter er nu 70 tkr over års budget. 

4. Banen lige nu 

Teested 54 på hul 14 klar og taget i brug. 

Teesteder hul 13 (50), 15 (58/54) og 16 (54) forventes åbne i uge 30. 

For hastigheden på greens er målet, at de ruller 8,5-9 på stimpmeteren. 

Reparationer af fairways 

Det er besluttet at der kommer vækstjord på hul 13 foran teestederne og ved 

vejen hurtigst muligt. Øvrige bare pletter fra hul 13 og frem får også 

vækstjord på.  

Der er lavet en midlertidig lokalregel der gør det muligt at droppe fri at bare 

pletter.  

Efter sæson behandles alle bare pletter med vækstjord eller der lægges tørv 

på, taget fra drivingrange.  

Før næste sæson eftersås efter vinterskader.  

Greens par 3 er eftersået og gødet; målet er at åbne de nye greens primo 

august. 

ReCycling sand (renset sand) på vej til topdress greens; bæredygtigt og 

samtidig billigere end normalt topdress.  

Det gode økonomiske resultat, der tegner sig, har gjort det muligt at investere 

i en ny arbejdsbil samt en søkantklipper. Begge maskiner er på vej.  

Bemanding 

Christian hjælper tom uge 24 og kommer igen uge 26 og frem.  

En greenkeeper er sagt op inden for prøvetid – ny mand søges 

Ekstra sommerhjælp, Christoffer Alstrup. Midt juli – midt august.  



Esben har været på skole og fået 12 i ”praktisk kursus i opbygning af green 

tee og bunker” - stort tillykke. 

 

Der blev spurgt til reglerne vedr. den renoverede bunker hul 17. Der skal 

spilles fra bunkeren, da den ikke er underlagt en lokalregel, der tager den ud 

af spil, uagtet den er placeret indenfor de blå/grønne pæle. Vi sikrer en bedre 

opstregning/mærkning, så det er lettere at forstå.  

5. Projekter  

Gennemgang af oversigt og anbefalinger til igangsætning. 

Det gode økonomiske resultat, der tegner sig, gør det muligt at igangsætte en 

række projekter, der sammen med penge fra momspuljen, sættes flg. i gang 

over den næste tid:  

• Targetgreens på drivingrange, så der er 2 indspilsmål. Vil være klar til 

august.  

• Energioptimering generelt. 4 forskellige tiltag med bl.a. nye termostater 

og pumpe i kælderen, der skal sikre lavere omkostninger og hjælpe til 

større bæredygtighed. 

• Nye teestedspladser. Nye bænke og skilte samt fliser 22 – 28 steder. 

• Fyldpladsen får betonbund på 1/3 af arealet for at sikre, at der ikke er 

spild, når der kommer sand m.m. 

• Ny bro hul 15; trænger til udskiftning, men det sker ikke før, vi kan lukke 

hullet for sæsonen.  

• Dør op til kuplen, for at tage træk og støj.  

• Nye maskiner til greenkeeperne; arbejdsbil samt søkant klipper.  

• Køkkenrenovering; komplet udskiftning af alle maskiner samt ny 

belysning.  

 

De mange investeringer er muliggjort ved hjælp af gode sponsorer, mange 

medlemmer samt momspuljen.  

6. Generalforsamling. 

Vedtægtsændringer 

Valg af Ordens- og amatørudvalg jf. oplæg fra Søren Thygesen. 

 

CJE gennemgik kort grunden til at der skal være et uvildigt Ordens-og 

amatørudvalg, der uafhængigt af bestyrelsen kan dømme i tvister der måtte 

opstå medlem og klub imellem. 

 

Udvalget skal bestå af 2 – 3 medlemmer, der vælges på generalforsamlingen.   



På valg til bestyrelsen er: 

Lissi Bank Lassen – modtager ikke genvalg 

Henrik Stigel – modtager genvalg 

Christian Alstrup – modtager genvalg 

Carsten Jensen – modtager genvalg 

 

På valg som suppleant er: 

Michael Handberg – modtager genvalg 

Ole Ørum-Petersen – modtager genvalg 

7. Info fra Golfmanageren. 

Skal medlemmer kunne bestille 4 tider fra den 8/7? 

Vi fastholder 3 tider resten af året pga. det store pres på banen, og derved 

sikre flest muligt kan booke en tid. Samtidig opfordrer vi igen til, at man 

booker sig på en anden bold om muligt, så der sikres plads til alle.  

Golfens Dag 

Over 50 besøgende, hvor flere havde meldt deres ankomst via DGU leads 

kampagne og det samme havde flere via vores annonce m.m. 

12 meldt ind, 4 mere på vej. En god Golfens dag.  

Kommer der ligeså mange fremover skal der flere hjælpere til.  

Status på cafeen 

Alle maskiner leveret, inkl. ny brugt opvaskemaskine.  

Ny belysning på vej; er bestilt og sættes op når vi kender situationen vedr. 

ventilation. Der skal måske ændres på opsætning; KT VVS er på vej med 

oplæg og pris.  

Kuplen 50 år 

Der er nedsat et udvalg, der vil komme med forsalg til afholdelse af 

jubilæumsdagen. Lissi og Ole er med.  

DGU-repræsentantskabsmøde 

Afholdes den 12. september med Kaj Bækgaard og Carsten Bach deltager.  

Herning Kommune 

Mødet er afholdt den 23. juni 2020 og der er garanti for at vores lejekontrakt 

forlænges. Det følges op efter ferien.  



Der blev også talt træplan og her ansættes der en ny skovmand/-dame på 

kommunen da Poul Krogh holder. Den nye kommer i dialog med os vedr. en 

langsigtet plan. 

Topdress fairways drøftes med drift, der har maskinerne. Hvordan det løses 

vides ikke, men der vil være økonomi i det. Mere om det når drift har været 

med ind over.  

Lige nu og her får vi X m3 jord fra en fodboldbane, jord der leveres til os u/b, 

men vi skal selv lægge det ud.  

Vedr. ”affald” ved Ove Arkilds vej ser kommunen også på det. Vi må erkende 

det burde være fjernet løbende, men ingen af os har taget fat om problemet. 

Vi skal have en langsigtet løsning.   

Ved mødet deltog Eva Kanstrup og en jurist fra kommunen.  

Et positivt møde der bekræftede det gode samarbejde Herning Kommune og 

Herning Golf Klub imellem.  

 

Mødet blev fulgt op af et møde med Søren Brandt, der er ansvarlig for søer og 

åer i kommunen. Han fortæller at der er en langsigtet kommuneplan på vej, 

der også vil afhjælpe de vandudfordringer golfbanen har ved de ekstreme 

skybrud. Planen forventes præsenteret august 2020.  

 

8. Info fra udvalg.  

Sponsorudvalg – BWM  

Se andet sted.  

Erhvervs Golf udvalg – BWM  

2 turneringer afviklet med 34 og 42 deltagere.   

Handicapudvalg – CJ 

LBL, Lars Klode, Erik Møller-Jensen, CJE og BWM deltog alle i et 3½ times 

webinar afhold af DGU.  

Vi vil løbende skrive ud om de nye handicapregler og opfordre til at alle 

indleverer scorekort, da det er med til at sikre et retvisende handicap ved 

årsskiftet, hvor de nye handicapregler træder i kraft World Wide.  

Det vil være et kort indlæg på generalforsamlingen.  

Regeludvalg – CJ 

BWM gjorde opmærksom på at regel 5E ikke er indført i Herning Golf Klub. 

Reglen giver mulighed for at droppe en bold på fairway med 2 strafslag, hvis 

man f.eks. slår out of bounds. Flere spillere tror, at det er en regel der gælder 



alle, men det er det ikke og den skal være indført som lokal regel i den klub 

der spilles.   

Amatør-og ordensudvalg – BWM  

Se andet sted.  

Baneudvalget – CB 

Se under banen lige nu.  

Beplantningsudvalget – LBL 

Intet nyt. 

Banekontrol-og serviceudvalg – LBL 

MH bad om man kunne stramme op, så banekontrollen var bedre til at skubbe 

på, hvor spillere faldt bagud. BWM følger op.  

Visionsudvalget – CA 

Ledergruppen gennemgår igen Visionstankerne og kommer retur med deres 

tanker til bestyrelsen.  

Årsskriftudvalget – CA 

Gode artikler på vej og bedre aktivitet hen over sommeren forventes.  

Vi mangler billeder; derfor sætter vi en sommerkonkurrence i gang – tag et 

billede fra golfklubben. Eneste krav er at der er mennesker og/eller dyr på 

billedet.  

Turneringsudvalget – OØP 

Årets første turnering blev holdt den 28/6 hvor Handelsbankens 

åbningsturnering blev afviklet med 80 deltagere og løbende start pga. 

forsamlingsforbuddet. 

Næste turnering er Optiker Frank greensommer og Klubmesterskaberne, 

begge i august.  

Begynderudvalget – MH 

En anderledes sæson, med mange begyndere. I stedet for 2 hold blev det en 

løbende start, hvor det startede med træning før der kunne holdes intromøde. 

Lidt bagvendt.  

Sæsonen evalueres, hvor bl.a. træning drøftes.  

Da der er mange om der gerne vil på holdet, skal vi i god tid sikre at alle der 

er tilmeldt hold 3 også møder frem.  



Kaninudvalget – HS   

Måtte splitte kanin og torsdagsturneringen i 2 turneringer med hver sin start 

samt sløjfe at spille på. Er gået godt, men vi håber at vi efter den 8/7 igen kan 

slå det sammen til en turnering.  

Juniorudvalget – BWM  

Pt. er der 63 juniorer hvor de 40 har banetilladelse.  

Der trænes tom. uge 27 og startes op igen i uge 32.  

Eliteudvalget – BWM 

De første runder er spillet og det gik som flg.:  

1. division damer 

Herning - Hammel 2 - 10 

Breinholtgaard - Herning 1 - 11 

3. division damer 

Herning - Gyttegård 0 - 9 

Esbjerg - Herning 6 - 3 

3. division herrer 

Herning - Struer 12 - 0 

Trehøje - Herning 5,5 - 6,5 

5. division herrer 

Herning - Skanderborg 1 - 11 

Viborg - Herning 7 – 5  

 

Det betyder at 3. division er kvalificeret til oprykningskampe.  

9. Næste møder. 

Mandag den 7. september 2020 

Mandag den 9. november 2020 

Onsdag den 25. november 2020 

Mandag den 7. december 2020 

10. Eventuelt. 

Henrik Stigel spurgte om, hvordan vinterbanen bliver.  

Den etableres med 12 huller og faste teesteder. 

 

Henrik Stigel spurgte til regionsgolf, hvor man i andre klubber reserverer 

tomme tider før regionsholdene går ud.  

Det sker ikke i Herning, hvor der er stort pres på banen. Vi opfordrer i stedet 

alle regionsgolfere til at spille deres 2 bolde 2 og 2 lig Rødder og Solsikker. 

Desværre er bestyrelsen hos Regionsgolf ikke lydhør for ideen. 



Mødet afsluttet kl. 19.45 

 


